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 والیبال سایپا صدرنشین شد
هفتـــه چهارم لیـــگ برتـــر والیبـــال زنان با شکســـت 
سپاهان و صدرنشـــینی سایپا به پایان رســـید. در این 
هفته چهـــار بازی در شـــهرهای تهران )دو مســـابقه(، 
اصفهـــان و یـــزد برگـــزار شـــد. ســـپاهان اصفهـــان 
صدرنشـــین هفتـــه قبـــل دیـــروز در بـــازی خانگـــی از 
پیکان تهـــران باخت، با نتیجه 3 بر یـــک و با امتیازات 
۲۵ - ۱۹، ۱۵ - ۲۵، ۲۱ - ۲۵ و ۱۵ - ۲۵. دیگـــر مســـابقه 
ســـایپای تهران مدافع قهرمانی هـــوران یزد را با نتیجه 
3 بر صفـــر و با امتیـــازات ۱۸ - ۲۵، ۱۶ - ۲۵ و ۱۵ - ۲۵ به 
پیروزی رســـید. بـــه این ترتیب ســـایپا با ایـــن پیروزی 
بـــا صعود به صدر جـــدول رده بندی، جای ســـپاهان را 
گرفت، پیکان دوم شـــد و ســـپاهان هم به رتبه ســـوم 

ســـقوط کرد.

موافقت OCA با پیشنهاد ایران
دو پیشنهاد فرید فتاحیان نماینده ایران در جلسه 
آنلایـــن کمیتـــه بین الملل شـــورای المپیک آســـیا 
تصویـــب شـــد. این جلســـه عصـــر دیروز بـــا حضور 
وینـــود کومار معاون مدیر اجرایی شـــورای المپیک 
آســـیا و نماینـــدگان کشـــورهای ایران، ازبکســـتان، 
عـــراق، ژاپـــن، ســـنگاپور و بنـــگلادش برگزار شـــد 
کـــه وینـــود رئیـــس جلســـه از تهیـــه پیش نویـــس 
تفاهمنامـــه ای با ســـازمان یونســـکو خبـــر داد و در 
ادامـــه مصوب شـــد بـــا ارســـال پیش نویـــس برای 
اعضـــا، پیشـــنهادات و نقطه نظـــرات آنها ارســـال و 

بقیـــه مراحل بعـــدی عملیاتی شـــود.
اعضـــا با پیشـــنهاد فریـــد فتاحیان نماینـــده ایران 
برای برگزاری ســـمینار کمیته بین الملل با مدیران 
کمیته های ملی المپیک کشـــورهای عضو همزمان 
با بازی های آســـیایی موافقت کردنـــد. علاوه بر آن 
دعـــوت از اعضای کمیتـــه بین الملـــل OCA برای 
حضور در بازی های آســـیایی به منظور ارتباط بین 
شـــورای المپیک آســـیا و کمیته هـــای ملی المپیک 
عضو OCA پیشـــنهاد دیگری بود که نماینده ایران 
مطرح کـــرد و با تأییـــد اعضا مصوب شـــد. با تأیید 
اعضا اولین ســـمینار حضوری اعضا ســـال 2025 به 
میزبانی شـــهر بغداد پایتخت کشور عراق در اوایل 

ســـال ۲۰۲۵ مصوب شد.
 

چهارمی آسیا سهم زنان هندبال
تیـــم ملـــی هندبـــال زنـــان ایران بـــا باخـــت مقابل 
قزاقســـتان در بازی رده بندی، دوباره قهرمانی آسیا 
را بـــا چهارمی تمـــام کرد. تیـــم ملی زنان ایـــران در 
بـــازی رده بندی باز هـــم از پس قزاقســـتان برنیامد 
و بـــا نتیجـــه ۲۲ - ۲۸ باخـــت و در حســـرت مـــدال 

آســـیا ماند.
هرچنـــد تیم نشـــمین شـــافعیان بـــا صعود بـــه دور 
نیمه نهایـــی بـــرای ســـومین بـــار جـــواز حضـــور در 

قهرمانـــی جهـــان را گرفته اســـت.

محرومیت مربی جوانان گیتی پسند
ســـازمان لیـــگ فدراســـیون والیبـــال مربـــی تیـــم 
گیتی پســـند اصفهـــان در لیگ برتر جوانـــان را محروم 

. د کر
رقابت هـــای والیبـــال قهرمانـــی باشـــگاه های برتر رده 
ســـنی زیر ۲۰ ســـال پســـر کشـــور بـــا حضـــور 14 تیم از 
جمعه در گرگان شـــروع شـــد. بـــازی دو تیم ســـایپا و 
گیتی پســـند در چهارمین روز این رقابت ها حاشیه ساز 
شـــد. ســـازمان لیـــگ فدراســـیون والیبال بـــا صدور 
اطلاعیـــه ای مصطفی ســـلکی مربی تیم گیتی پســـند 
اصفهـــان بـــه دلیـــل حواشـــی را تـــا تشـــکیل کمیته 
انضباطـــی از همراهی تیمش در مســـابقات لیگ برتر 

جوانان محـــروم کرد.

 واکنش فدراسیون جهانی
 تیراندازی با کمان به انتخاب نعمتی

آغاز فصل جدید
بـــا  کمـــان  بـــا  تیرانـــدازی  جهانـــی  فدراســـیون 
انتشـــار گزارشـــی دربـــاره تغییر ســـرمربی تیم ملی 
پاراتیرانـــدازی بـــا کمـــان ایـــران بـــه فصـــل جدید 

فعالیت هـــای زهـــرا نعمتـــی پرداخـــت.
 در ایـــن گزارش بـــا عنـــوان »زهرا نعمتـــی قهرمان 
تیرانـــدازی بـــا کمـــان پارالمپیکـــی ســـرمربی تیم 
ملـــی ایـــران« آمده اســـت: »زهـــرا نعمتی اســـطوره 
پاراتیرانـــدازی با کمـــان ایران و دارنده  ســـه طلای 
پارالمپیک بازی های لنـــدن ۲۰۱۲، ریو ۲۰۱۶ و توکیو 
۲۰۲۰، بـــا پذیرش ســـرمربیگری تیم ملـــی ایران در 
۳۹ ســـالگی، فصل جدیـــدی از فعالیـــت  حرفه ای 
خـــود را آغاز کرده اســـت.« حـــالا چند مـــاه پس از 
بازی هـــای پاریـــس ۲۰۲۴، او بـــه عنـــوان جایگزین 
وزیری، مســـئولیت تیم ملی را برعهده گرفته است 
تا به فعالیت های ورزشـــی خـــود در عرصه ای دیگر 
ادامـــه دهد. نعمتی با اشـــاره بـــه رویدادهای پیش 
روی تیـــم ملـــی پاراتیراندازی با کمـــان درخصوص 
برنامه هـــای خـــود می گوید: »تمرکز اصلـــی ما برای 
آمادگـــی حضـــور در بازی هـــای پاراآســـیایی آیچی-
ناگویـــا ۲۰۲۶ و پـــس از آن پارالمپیـــک لس آنجلس 
۲۰۲۸ اســـت و بـــرای ارتقـــای ســـطح مهارت هـــای 
فنـــی، روانـــی و عملکردمـــان تـــلاش می کنیـــم.« 
نعمتـــی علاوه بـــر موفقیت های ورزشـــی به عنوان 
فعـــال اجتماعـــی و ســـفیر توســـعه پایـــدار نیـــز در 
ســـازمان ملل متحد دربـــاره دفاع از حقـــوق افراد 
دارای معلولیت نیز ســـخنرانی کرده اســـت. کمیته 
بین المللـــی پارالمپیک در ســـال ۲۰۲۱، بـــا اهدای 
جایزه  »رهبران نســـل آینـــده« از او بـــرای تلاش در 
مســـیر نمایش توانمندی های زنان دارای معلولیت 

تقدیـــر کرد.

3 منهای فوتبال

 فائـــزه زمانـــی/ بوکـــس ایران که همیشـــه 
یکـــی از رشـــته های مظلـــوم ورزش ایـــران 
بوده اســـت، حـــالا با نـــگاه دنیامالـــی وزیر 
ورزش و جوانان امیدواراســـت تا حال و روز 
بهتـــری را تجربه کند. در شـــرایطی که چند 
روز پیـــش وزیـــر ورزش با اهالی این رشـــته 
نشستی دوستانه داشت، روح الله حسینی 

رئیس فدراسیون نگاه دنیامالی به بوکس 
را متفاوت می داند و معتقد اســـت او اولین 
وزیری اســـت که به این رشـــته علاقه دارد.

 
جلسه با وزیر ورزش و جوانان چطور 

پیش رفت؟
خیلی خوب و امیدوارکننده بود. مشکلات 

را بـــا دنیامالی مطـــرح کردیـــم و او هم قول 
داد تـــا بازی های آســـیایی دغدغه هایمان را 
برطـــرف کنـــد. دنیامالی وقت زیـــادی برای 
مـــا گذاشـــت. اولیـــن بـــاری اســـت که یک 
وزیـــر ورزش بـــه بوکس علاقه مند اســـت و 
همین که از این رشـــته بدش نمی آید جای 

شـــکرش باقی است.
دغدغه اصلی بوکس در این مقطع 

چیست؟
مثـــل همـــه فدراســـیون ها معضـــل اصلی 
ما هـــم مالـــی اســـت. همچنیـــن از کمبود 
فضای ورزشـــی رنـــج می بریم کـــه دنیامالی 

قول حـــل آن را داد.
دنیامالـــی وقت زیـــادی برای ما گذاشـــت. 
اولیـــن باری اســـت کـــه یک وزیـــر ورزش به 
بوکـــس علاقه منـــد اســـت و همین کـــه از 
این رشـــته ما بدش نمی آید جای شـــکرش 

باقی اســـت.
شما هم با دنیامالی موافق هستید که 

بوکس ایران می تواند به رشته های 
مدال آور در بازی های آسیای و 

المپیک اضافه شود؟
در المپیـــک پاریـــس تیـــم ملی ازبکســـتان 
از 7 وزن، 5 طـــلا گرفـــت. ایـــن مثالـــی بود 
کـــه دنیامالـــی برایـــم زد و گفت کـــه ما هم 
می توانیـــم مثـــل ازبک ها پیشـــرفت کنیم. 
خـــود من هـــم بـــا دنیامالی موافق هســـتم 
و معتقدم اگـــر حمایتی که از آنها می شـــود 
را داشـــته باشـــیم، حتـــی می توانیـــم بهتر 
از کشـــورهایی مثـــل هنـــد، قزاقســـتان و 
ازبکســـتان باشـــیم. جوانان ما بـــا هوش و 
انگیـــزی ای که دارند پتانســـیل در خشـــش 
در میادیـــن بـــزرگ را دارند و فقـــط نیازمند 
نـــگاه ویژه اســـتان ها هســـتیم. متأســـفانه 
درحال حاضر بوکس اولویت هیچ اســـتانی 
نیســـت و امیـــدوارم بـــزودی نگاه ها عوض 
شـــود. شـــک نکنید اگر نگاه به بوکس مثل 
رشـــته های دیگـــر باشـــد هـــم در بازی های 

آســـیایی و هم در المپیـــک می توانیم مدال 
بگیریم و کمـــک حـــال کاروان ورزش ایران 

. شیم با
چه برنامه ای برای خروج تیم ملی از 

بحران فعلی دارید؟
زمانـــی کـــه فدراســـیون بوکـــس را تحویـــل 
گرفتـــم یـــک ویرانه بـــود و تیم ملـــی فعلی 
و جـــا ماندنـــش از المپیک پاریـــس نتیجه 
عملکـــرد مـــن نیســـت، بـــرای مثـــال مـــن 
نمی توانـــم بوکســـور 28 ســـاله را در ایـــن 
ســـن تغییر بدهـــم و کاری کـــه در این برهه 
می توانســـتم انجام دهـــم کار روی رده های 
پایـــه بود. به همیـــن دلیل تمام تلاشـــمان 
را کردیـــم تـــا بوکســـورهای رده هـــای پایه را 
به تمامـــی تورنمنت های مهم اعـــزام کنیم 
که بـــا تجربـــه و میـــدان دیده شـــوند. تیم 
ملی کمـــی بدشانســـی آورد، امـــا همچنان 
در حال تلاش هســـتیم تا از بحـــران خارج 
شـــود و همین جا نوید درخشـــش تیم ملی 

بوکس متحـــول را در آینده نزدیک می دهم.
چه خبراز فونتانا؟ او برمی گردد یا پای 

مربی ایرانی به تیم ملی باز می شود؟
قطعـــاً ترجیح مـــا در این مقطـــع همچنان 
مربـــی خارجی اســـت. البته کـــه از مربیان 
ایرانـــی هم بهـــره خواهیم بـــرد و از آنها هم 

اســـتفاده خواهیم کرد.
فونتانـــا فعـــلاً مرخصی اســـت و اتفاقـــاً این 
موضـــوع بـــرای مـــا هـــم تنفســـی اســـت تا 
کمـــی از پرداخت هزینه های دلاری ایشـــان 

دور باشـــیم.
او یکی از بهترین مربیان دنیا اســـت، زمانی 
که به تایلنـــد رفت بوکس این کشـــور هیچ 
کجـــای دنیا نبـــود امـــا این مربـــی چندین 
مـــدال المپیـــک برای آنهـــا به دســـت آورد. 
بنابرایـــن حضور او در ایران افتخاری اســـت 
و الان هم با فونتانا در تماس هســـتیم وهر 
زمان کـــه بخواهیم و با او به توافق برســـیم 

دوبـــاره این مربـــی را برمی گردانیم.

همچنان ترجیح ما مربی خارجی است

 حسینی: دنیامالی اولین وزیر علاقه مند به بوکس است

تغییر اوزان وزنه برداری قهرمانی جهان

راهی برای نجات
B  آغاز وزنه برداری ایران در منامه با ششمی در گروه 

 قهرمان وارد می شود
فدراســـیون جهانی وزنه برداری به زودی با برگزاری مســـابقات وزنه برداری  
در هشـــت وزن، امیدوار است که هر هشت وزن جدید را در المپیک ۲۰۲۸ 
قرار دهد. فدراســـیون جهانی وزنه برداری اوزان وزنه بـــرداری را تغییر داد و 
از مـــاه ژوئـــن ۲۰۲۵، رقابت ها در دســـته های وزنی جدید برگزار می شـــود.  
دســـته های وزنی جدید در بخش مردان شامل ۶۰، ۶۵، ۷۱، ۷۹، ۸۸، ۹۸، 

۱۱۰ و ۱۱۰+ کیلوگرم است.
حـــالا با اجـــرای این طـــرح فدراســـیون جهانی 
وزنه برداری امیدوار اســـت که هر هشـــت وزن 
را المپیکـــی کند تـــا وزنه بـــرداران از 
بلاتکلیفـــی اوزان جهانی و المپیکی 
خـــارج شـــوند. البتـــه تغییراتـــی که 
فدراســـیون جهانـــی در نظـــر گرفتـــه شـــاید 
آســـیب بســـیار کمی بـــه وزنه بـــرداران بزند. به 
ایـــن ترتیب که وزنه بـــرداران دســـته ۸۱ کیلوگرم 
می توانند به دســـته ۷۹ کیلوگرم بروند. وزنه برداران 
۸۹  کیلوگـــرم بـــه ۸۸ کیلوگـــرم می رونـــد. وزنه بـــرداران ۹۶ کیلوگـــرم هم 
در دســـته ۹۸ کیلوگـــرم می تواننـــد وزنه بزننـــد. وزنه بـــرداران ۱۰۲ کیلوگرم 
می تواننـــد به ۹۸ یـــا به ۱۱۰ کیلوگـــرم برونـــد. وزنه بـــرداران ۱۰۹ کیلوگرم در 
دســـته ۱۱۰ کیلوگرم شـــرکت می کنند و مشـــخص اســـت که این تصمیم با 
کار کارشناســـی اتخاذ شـــده است. اگرچه دو وزن کم می شـــود اما می تواند 
ســـطح رقابت را افزایش بدهد. ســـتاره های دو وزنی که حذف شده است 
در اوزان دیگـــر تقســـیم می شـــوند و همین می تواند ســـطح مســـابقات را 
افزایش بدهد. مشـــخص اســـت که وزنه بـــرداری در دنیا به انـــدازه 10 وزن، 
وزنه بـــردار خـــوب نـــدارد و این باعث می شـــود مســـابقات با افـــت زیادی 
روبه رو شـــود. افت مســـابقات بین المللـــی وزنه برداری می توانســـت منجر 
بـــه حذف این رشـــته قدیمـــی از المپیک شـــود. ایـــن تصمیم راهـــی برای 

نجـــات قدیمی ترین ورزش المپیک اســـت.

مســـابقات جهانـــی وزنه بـــرداری چنـــد 
روزی اســـت کـــه در منامـــه آغـــاز شـــده 
و کره شـــمالی تـــا حـــالا صاحـــب ســـه 
مـــدال طـــلا و یـــک نقره شـــده امـــا این 
مســـابقات برای ایـــران از دیروز شـــروع 
شـــد. شـــروعی که چنـــدان هـــم خوب 
نبـــود و اولیـــن نماینده ایران نتوانســـت 
عملکـــرد قابـــل دفاعی داشـــته باشـــد. 
رضـــا باغـــی اولیـــن نماینـــده ایـــران در 
چهارمیـــن روز مســـابقات وزنه بـــرداری 
قهرمانـــی جهـــان بـــود که در دســـته 81 
کیلوگـــرم و در گـــروه B روی تختـــه رفت 
اما به عنوان اولین نماینـــده ایران اصلاً 
شـــروع خوبی نداشـــت. رضا باغی عضو 
تیم ملـــی جوانـــان بـــود امـــا در نهایت 
نتوانســـت عملکرد خوبی داشـــته باشد 
و مشخص نیســـت که با این رکورد اصلاً 
چـــرا به ترکیب تیـــم ملی راه پیـــدا کرده 
اســـت. او در یک ضـــرب 149 کیلوگرم را 
بـــالای ســـر بـــرد و در دوضرب هـــم 184 
کیلوگـــرم را ثبـــت کـــرد امـــا در نهایت با 
عنوان ششـــمی مجموع گروه B با 333 

کیلوگـــرم به کارش پایـــان داد.

البتـــه رضـــا باغی بـــا رکـــورد ورودی 331 
کیلوگرم وارد مســـابقات شـــد و با همین 
333 کیلوگرم که در منامه بالای سر برد 
هم دو کیلوگرم بیشـــتر از رکوردش وزنه 
زده امـــا بـــا این حال ایـــن رکـــورد فاصله 
بســـیار زیادی با مـــدال دارد. او در حالی 
در رده ششـــم قـــرار گرفـــت کـــه بـــا نفر 
اول ایـــن گروه 14 کیلوگـــرم فاصله دارد. 
شـــاید کادرفنـــی و مدیریت فدراســـیون 
فقط روی امتیازات این دســـته حســـاب 
باز کـــرده بودند تـــا در رده بنـــدی تیمی 
بتوانـــد بـــه جایـــگاه ایـــران کمـــک کند 
امـــا اینکـــه تیم ملـــی وزنه بـــرداری ایران 
نتوانـــد مدال هـــای خوبـــی بگیـــرد امـــا 
روی ســـکو برود، نمی توانـــد قانع کننده 
باشد. این رکورد و این رده شروع خوبی 
بـــرای وزنه برداری ایـــران نبود امـــا امروز 
مصطفـــی جـــوادی روی تخته مـــی رود؛ 
وزنه بـــرداری که ســـال گذشـــته به مدال 
طـــلا دســـت پیدا کـــرد و حـــالا امید تیم 
ملـــی وزنه برداری برای رســـیدن به مدال 

طلا اســـت.
مصطفی جـــوادی در گروه A دســـته 89 
کیلوگـــرم بایـــد روی تختـــه بـــرود. او در 
استارت لیســـت بعـــد از کارلـــوس ناصار 
در رده دوم قـــرار دارد و امیـــدوار اســـت 
کـــه بتوانـــد هماننـــد ســـال گذشـــته به 

مـــدال طـــلا دســـت پیـــدا کنـــد. رکورد 
ورودی مصطفی جـــوادی 385 کیلوگرم 
اعلام شـــده و اگر بتواند ایـــن رکورد را در 
مســـابقات قهرمانـــی جهان ثبـــت کند، 
مدال او قطعـــی خواهد بود. وزنه برداری 
ایـــران راهی جز رســـیدن به یـــک نتیجه 
خـــوب در این مســـابقات نـــدارد و اینکه 

مـــدام فدراســـیون وزنه بـــرداری عنوان 
کند کـــه جوانگرایی کرده و در آینده تیم 
خوبی خواهد شد، پاسخ مناسبی برای 
علاقه منـــدان به این رشـــته نیســـت. تا 
همین جای کار هم مشـــخص اســـت که 
فقـــط تیم ایـــران نبوده کـــه جوانگرایی 
از  بعـــد  از کشـــورها  کـــرده و بســـیاری 
المپیـــک پاریـــس ترکیب خـــود را تغییر 
دادنـــد کـــه ازجملـــه آنهـــا می تـــوان به 
چین اشـــاره کرد کـــه جوانگرایی خوبی 
را در ترکیبـــش انجام داده و مشـــخص 

خوبی  نسل  است 
در حـــال ورود بـــه 
عرصه وزنه برداری 

دنیا اســـت.

چالش سختی انتظار تیم ملی را می کشد

خوش خبر: لیگ ملت ها آزمون جدی پیاتزا است

ملـــی والیبـــال بـــه نوعی چالش اســـت 
چرا که ســـرمربی تازه وارد بـــه روحیات 
بازیکنـــان و فرهنگ ما آشـــنا نیســـت و 
ما هم اخـــلاق او را نمی شناســـیم. من 
سرپرســـت تیـــم ملـــی هـــم نمی دانـــم 
پیاتزا چطور کار می کند، باید کار شـــروع 
شـــود تا اخلاق او دستم بیاید. تیم ملی 
ســـال آینـــده با چالش ســـختی دســـت 
و پنجـــه نـــرم می کند. بـــازی بـــرای بقا 
در لیـــگ ملت هـــا و تصاحـــب رنکینگ 
جهانی بهتر، روحیـــه و اعتماد به نفس 
می خواهد. بـــه هر حال ما ســـال قبل، 
وضعیت خوبی نداشـــتیم و سال آینده 

باید جبـــران کنیم.
لیست اولیه تیم ملی را داده؟

پیاتـــزا و توتولـــو هـــر هفتـــه با تماشـــای 
بازی هـــا تیم هـــای لیـــگ برتـــر والیبال 
را رصـــد می کننـــد. آنهـــا حتـــی آنالیزها 
را از آنالیزورهـــای تیم هـــا می گیرنـــد و 
آمـــار بازیکنـــان را می بیننـــد. مـــا همه 
اطلاعـــات بازیکنان را به پیاتـــزا داده ایم 

و منتظریم تا لیســـت اولیـــه تیم ملی را 
بدهد تـــا بازیکنـــان هم متوجه شـــوند 
کارشـــان به چشـــم می آیـــد و بـــا انگیزه 
بیشـــتری در دور برگشـــت بازی کنند. 
تنهـــا امیـــدوارم ســـطح بازی هـــای دور 

برگشـــت بالاتـــر برود.
برای بازی تدارکاتی قبل از لیگ 

ملت ها اقدامی شده است؟
تدارکاتـــی  بـــازی  از  در حـــال حاضـــر 
خبری نیســـت. هرچند تیـــم ملی برای 
هماهنگـــی قبـــل از لیگ ملت هـــا باید 
بازی تدارکاتی داشـــته باشـــد اما فرصت 
خیلـــی کـــم اســـت و نمی توانیـــم تیمی 
پیـــدا کنیم چرا کـــه لیگ هـــای اروپایی 

بـــا فاصله خیلـــی کمی از لیـــگ ملت ها 
تمـــام می شـــود. از طرفی ما بایـــد برای 
بـــازی تدارکاتـــی تیمی پیدا کنیـــم که در 
شـــرایط مسابقه باشـــد، اما هنوز به این 
نتیجه نرســـیده ایم و منتظریـــم تا پیاتزا 
کشـــورهای مدنظر را بگویـــد و بعد برای 

هماهنگی مکاتبـــه کنیم.
 

ش خبـــر  خو میـــر  ا  / رنجبـــر ی  مهـــر
سرپرســـت تیم ملـــی والیبـــال، بعد از 
ســـال ها تجربـــه معتقـــد اســـت ســـال 
آینـــده، ســـال پرچالش و ســـخت تری 
بـــرای ایـــران اســـت، در شـــرایطی کـــه 
تیـــم ملـــی والیبال ایـــران بـــرای بقا در 
لیـــگ ملت هـــا می جنگـــد و رنکینـــگ 
بهتـــر، آن هـــم با حضـــور روبرتـــو پیاتزا 
ســـرمربی جدید. البته او شـــروع لیگ 
ملت هـــا از دهـــه دوم خردادمـــاه را به 

فـــال نیـــک می گیرد.

لیگ ملت های 2025، از 21 
خردادماه شروع می شود. این 

اتفاق خوبی برای تیم ماست، نه؟
لیـــگ ملت هـــای 2024 هـــم بـــه خاطر 
شـــد  وع  شـــر زود  پاریـــس  المپیـــک 
و تیم هـــا بعـــد از لیگ هـــای والیبـــال 
کشورهای شـــان بـــدون ریـــکاوری وارد 
مسابقات شـــدند. به خاطر همین، هم 
مصدوم روی دســـت تیم هـــا ماند و هم 
حفـــظ آمادگی تیم هـــا بـــرای المپیک، 
رقابت ها را دچار افت کـــرد. البته لیگ 
ملت هـــا بـــرای FIVB به خاطـــر منافع 
مالی خیلـــی مهم اســـت و نمی خواهد 
ســـطح آن افت کنـــد. بنابرایـــن از قبل 
هـــم قرار بود بین لیـــگ ملت ها با لیگ 
کشـــورها فاصله بیفتد. این مسأله برای 
ما خیلی حیاتی اســـت چرا که سرمربی 
تیم جدید اســـت و فرصـــت زیادی برای 
تمرین و شـــناخت مربـــی از بازیکنان و 
بازیکنان از ســـرمربی نداشتیم اما حالا 
شـــروع هفته اول از 21 خردادماه بیشتر 

از بقیـــه به نفع ماســـت.
انگار مدتی است ناف تیم ملی 
والیبال ایران برای شروع لیگ 

ملت ها را با برزیل بریده اند.
ما همیشـــه یک ســـفر طولانی داریم. 
البتـــه مهـــم ایـــن اســـت که تیـــم ما 
هفتـــه اول را از ریودوژانیـــرو شـــروع 
می کنـــد و دو هفتـــه دیگـــر در اروپـــا 
هســـتیم و ایـــن برنامه خوب اســـت. 
البته این ســـال ها با حضـــور در لیگ 

ملت هـــا مـــا عـــادت کرده ایم.
عیار پیاتزا در تیم ملی ایران با 

لیگ ملت ها مشخص می شود؟
 به هـــر حال ســـال آینده لیـــگ جهانی 
آزمونی جـــدی برای ســـرمربی تیم ملی 
ماســـت؛ مردی کـــه قرارداد چهارســـاله 
تـــا المپیـــک 2028 با فدراســـیون ایران 
بســـته اســـت. شـــک نکنید پیاتزا روی 
تک تک مســـابقات حســـاب ویژه ای باز 
کرده. همـــه بازی ها و همـــه هفته های 
لیگ ملت هـــا و رقابت هـــای دیگر برای 
تیـــم ملـــی مهم اســـت چـــرا کـــه گروه 
دنبـــال اهداف جدیـــد و آمادگـــی برای 
قهرمانـــی جهـــان اســـت. حتـــی تقوی 
رئیس فدراســـیون هـــم تأکیـــد زیادی 
برای ارتقـــای رنکینگ جهانی دارد تا هم 
تیم ملـــی از بحـــران خارج شـــود و هم 
اعتمـــاد به نفس از دســـت رفته بچه ها 
برگـــردد. اگرچه کار ســـختی اســـت اما 
ما نیـــاز داریم این اتفـــاق بیفتد. بدون 
شـــک پیاتزا هـــم همیـــن را می خواهد.

حالا که برنامه لیگ ملت ها 
مشخص شده، پیاتزا نمی خواهد 

به تهران بیاید؟
مـــا می خواهیـــم همیـــن روزهـــا او بـــه 
تهـــران بیایـــد. ما اصـــرار داریـــم حتی 
شـــده 24 ســـاعته بیاید تـــا برنامه های 
تیم ملـــی، اردوها و بازی هـــای تدارکاتی 
را مشـــخص کنیـــم تـــا مـــا هـــم بـــرای 
بازی هـــای تدارکاتـــی مکاتبـــه را شـــروع 
کنیـــم. اگر نیایـــد مجبوریم در جلســـه 

آنلایـــن کار را پیـــش ببریم.
یعنی این روزها پیاتزا می آید؟

توتولـــو برای ســـفر بـــه تهران مشـــکلی 
ندارد امـــا پیاتزا درگیر تیمـــش در لیگ 
ســـریA ایتالیاســـت. بویژه که تیمش 
شـــرایط حساســـی در جدول رده بندی 
دارد و از طرفی می ترســـد اوضاع پروازها 
به هم بخـــورد و بنابراین بـــرای آمدن به 

تهران مقاومـــت می کند.
شما امسال با وجود سرمربی 

جدید کار سخت تری دارید؟
همیشه حضور ســـرمربی جدید در تیم 

توتولو برای 
سفر به تهران 
مشکلی ندارد 

اما پیاتزا درگیر 
تیمش در 

 Aلیگ سری
ایتالیاست. 

بویژه که 
تیمش شرایط 

حساسی 
در جدول 

رده بندی دارد 
و از طرفی 

می ترسد 
اوضاع پروازها 

به هم بخورد

محسن وظیفه
روزنامه  نگار
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 رونمایی از رقبای ایران در لیگ ملت های 2025

برنامه دور مقدماتی لیگ ملت ها
 هفته اول-  ۲۱ تا ۲۵ خرداد: 

 تیم ایران در این هفته به میزبانی ریودوژانیرو برزیل با تیم های 
اسلوونی، امریکا، برزیل، کوبا و اوکراین مسابقه می دهد.

 هفته دوم: ۴ تا ۸ تیر
تیم ایران در هفته دوم به میزبانی بلگراد صربستان با تیم های آرژانتین، 

صربستان، آلمان، کوبا و هلند رقابت می کند.
 هفته سوم: ۲۴ تا ۲۹ تیر

تیم ایران در این هفته به میزبانی شهر تاریخی گدانسک لهستان مقابل 
تیم های لهستان، فرانسه، کوبا، بلغارستان و چین صف آرایی می کند.

دور نهایی لیگ ملت ها ۸ تا ۱۲ مرداد برگزار می شود.

تیم ملـــی والیبـــال با تعییـــن  گروه بنـــدی و میزبان هـــا، رقبایش 
در مرحلـــه مقدماتـــی لیگ ملت های مـــردان ۲۰۲۵ را شـــناخت. 
دور مقدماتـــی لیـــگ ملت هـــای مردان ســـال ۲۰۲۵ بـــا حضور ۱۸ 
تیم ایـــران، ایتالیـــا، آرژانتیـــن، صربســـتان، کوبا، ژاپـــن، برزیل، 
ترکیـــه، بلغارســـتان، هلنـــد، آلمـــان، فرانســـه، امریـــکا، کانـــادا، 

لهســـتان، اســـلوونی، اوکرایـــن و چین در ســـه هفته و هـــر هفته 
در ســـه گروه ۶ تیمـــی برگزار می شـــود. تیـــم ملی والیبـــال ایران 
لیـــگ ملت ها را از شـــهر ریودوژانیـــروی  برزیل اســـتارت می زند و 
هفته های دوم و ســـوم هم به ترتیب در صربســـتان و لهســـتان با 

می جنگد. رقبایـــش 


